会议议程
Schedules of the Symposium

“考古学的过去、现在和未来――中国与世界”国际学术研讨会议程

“考古学的过去、现在和未来――中国与世界”

国际学术研讨会议程
尊敬的各位嘉宾：
欢迎您来参加“考古学的过去、现在和未来――中国与世界”国际学术研讨会。为保证会议顺利进行，请您注意下列事项。
1、 会场位置
本次会议会场分为两处：
A. 中国社会科学院近代史研究所会议室
B. 中国社会科学院考古研究所八楼会议室
会议要求
1.请与会学者佩戴代表证参加会议。
2.请提前10分钟进入会场，进入会场后请将您的移动电话关闭或调至静音状态。
3.在会议上发言的学者分组情况如下（大致以发言题目的时代划分，不发言的学者可自选会场聆听报告）：
第一组：史前至青铜时代（含综合类内容）
代表名单（排名不分先后）
杰西卡·罗森（Jessica Rawson）、赵志军、车尔尼克（E. N. Chernykh）、袁靖、王幼平、迈克尔·理查兹（Michael Richards）、朱泓、卡米拉·斯柏勒（Camilla Speller）、艾莉森·贝兹（Alison Betts）、傅宪国、钟程能（Chung Trinh Nang）、提姆·马瑞（Timothy Murray）、李峰、高星、刘斌、林留根、曹建恩、贾笑冰、吕烈丹、贾伟明、邓聪、杨东亚、荆志淳、科瓦列夫（A.A. Kovalev）、何驽、许宏、唐际根、郑同修、宫本一夫、詹姆斯·斯托特曼（James Stoltman）、詹姆斯·伯顿（James Burton）、基斯·威尔森（J. Keith Wilson）、大卫·伯克迪洛（David Pokotylo）、布莱恩·奇斯霍姆（Brian Chisholm）、迈克尔·布雷克（Michael Blake）、瓦利（Walburga Wiesheu）、库兹缅科（S. V. Kuz'minykh）
第二组：青铜时代以后
代表名单
田边征夫、臧振华、辛勇旻、焦南峰、钱国祥、朱岩石、魏存成、霍巍、额尔顿巴图尔（Erdenebaatar）、李裕群、李旻、龚国强、董新林、权奎山、张威、王安国（Jeffrey Riegel）、汪涛、李匡悌、佐川正敏、杜金鹏
2、 安全提示
请各位学者在会议期间注意安全，妥善保管好自己的贵重物品，以防丢失。客房服务问题请与宾馆总服务台联系。
3、 会务组
丛德新：65236025，13911010896
白雪松：65230830，13661048971
黄  珊：65238109，13810000575
4、 会议用餐
	日期
	时间
	形式
	就餐地点

	7月27日（星期二）
	17:30
	欢迎宴会
	华侨大厦二楼宴会厅

	7月28日（星期三）
	12:00
	自助餐
	华侨大厦一楼自助餐厅
（凭代表证就餐）

	
	17:30
	自助餐
	华侨大厦一楼自助餐厅
（凭代表证就餐）

	7月29日（星期四）
	12:00
	自助餐
	华侨大厦一楼自助餐厅
（凭代表证就餐）

	
	17:30
	自助餐
	华侨大厦一楼自助餐厅
（凭代表证就餐）

	7月30日（星期五）
	12:00
	欢送宴会
	华侨大厦二楼宴会厅


5、 会议日程
	日期
	时间
	事项
	地点

	7月27日
（星期二）
	全天
	报到
	社科博源宾馆大堂

	7月28日
（星期三）
	08:30-09:00
	学术会议开幕式
	近代史研究所会议室（会场A）

	
	09:10-11:40
	大会发言
	

	
	11:40-12:00
	代表合影
	近代室研究所楼前

	
	14:00-17:30
	分组会议
	第一组：近代史研究所会议室（会场A）

	
	
	
	第二组：考古研究所八楼会议室（会场B）

	7月29日
（星期四）
	08:20-09:00
	乘车到首都博物馆
	首都博物馆

	
	09:00-09:20
	展览开幕式
	

	
	09:20-10:50
	参观展览
	

	
	10:50-11:30
	乘车回华侨大厦
	

	
	14:00-17:30
	分组会议
	第一组：近代史研究所会议室（会场A）

	
	
	
	第二组：考古研究所八楼会议室（会场B）

	7月30日
（星期五）
	09:00-11:30
	分组会议
	第一组1：近代史研究所会议室（会场A）

	
	
	
	第一组2：考古研究所八楼会议室（会场B）

	
	11:40-12:00
	全体代表大会
	近代史研究所会议室（会场A）

	7月31日
（星期六）
—

8月1日
（星期天）
	全天
	会后短途旅行
	路线A：参观安阳、洛阳

	
	
	
	路线B：参观内蒙古呼和浩特及周边地区


7月28日（星期三）上午
开幕式：（08:30-09:00 ）
中国社会科学院考古所所长王巍致欢迎辞（英文翻译：李新伟）
主持人：陈星灿研究员（中国社会科学院考古研究所）
地点：中国社会科学院近代史研究所会议室
大会发言（每人30分钟、提问时准备翻译）
09: 10-09:40
报告人：田边征夫教授（日本奈良文化财研究所）
报告题目：日本平城宫第一次大极殿的复原
09:40-10:10

报告人：赵志军研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：中国农业起源研究的新资料和新思考
10:10-10:40

报告人：杰西卡·罗森教授（Jessica Rawson）（英国牛津大学墨顿学院）
报告题目：小型铜器在芮、晋、虢国墓中的作用（约公元前900-650年）
10:40-11:10

报告人：臧振华研究员（中央研究院历史语言研究所）：
报告题目：东南亚考古学的回顾与展望
11:10-11:40

报告人：车尔尼克教授（E. N. Chernykh）（俄罗斯科学院考古研究所）
报告题目：欧亚草原带：连接东西方的桥梁
7月28日（星期三）下午
第一组（中国社会科学院近代史研究所会议室）
主持人：
赵志军研究员（中国社会科学院考古研究所）
科瓦列夫教授（Alexey Kovalev）（俄罗斯圣彼得堡大学）
14:00-14:20
报告人：钟程能博士（Chung Trinh Nang）（越南社会科学院考古研究所）
报告题目：和平-北山文化和华南早期新石器时代文化的关系
14:20-14:40

报告人：傅宪国研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：广西新石器时代早期文化及人类生业形态
14:40-15:00

报告人：王幼平教授（北京大学考古文博学院）
报告题目：河南新密李家沟遗址的发现及初步认识
15:00-15:20

报告人：迈克尔·理查兹教授（Michael Richards）（加拿大英属哥伦比亚大学）
报告题目：中国旧石器与新石器时代饮食的同位素研究
15:20-15:40

报告人：布莱恩·奇斯霍姆教授（Brian Chisholm）（加拿大英属哥伦比亚大学）
报告题目：安阳的同位素和古代食谱
15:40-15:50茶歇
15:50-16:10

报告人：袁靖研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：中国古代家养动物的动物考古学研究
16:10-16:30

报告人：杨东亚副教授（加拿大西蒙·菲莎大学考古系）
报告题目：古代DNA和考古学的整合
16:30-16:50

报告人：卡米拉·斯柏勒博士（Camilla Speller）（加拿大西蒙·菲莎大学考古学系）
报告题目：动物驯养的古代DNA研究：一个来自北美的个案分析及其对中国考古学可能的启示
16:50-17:10

报告人：提姆·马瑞教授（Timothy Murray）（澳大利亚拉筹伯大学考古系）
报告题目：拉筹伯大学的中国考古学：过去、现在和未来
17:10-17:30

报告人：李峰教授（美国哥伦比亚大学东亚语言和文化系）
报告题目：归城考古中的系统表面采样调查
17:30  休会
第二组（中国社会科学院考古研究所八楼会议室）
主持人：
白云翔研究员（中国社会科学院考古研究所）
汪涛博士（英国伦敦大学亚非学院考古学系中国研究中心）
14:00-14:20
报告人：辛勇旻教授（Sing Yong Min）（韩国东亚文化财研究院）
报告题目：从考古学看韩中文化交流的现状与课题
14:20-14:40

报告人：焦南峰研究员（陕西省考古研究院）
报告题目：西汉帝陵大遗址考古的新收获
14:40-15:00

报告人：钱国祥研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：洛阳汉魏故城的考古勘察现状
15:00-15:20

报告人：朱岩石研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：邺城考古回顾、思考与展望
15:20-15:30茶歇
15:30-15:50

报告人：魏存成教授（吉林大学边疆考古研究中心）
报告题目：近年来我国高句丽、渤海考古的主要发现与研究
15:50-16:10

报告人：霍巍教授（四川大学历史文化学院）
报告题目：西藏考古与西藏古代文明
16:10-16:30
报告人：额尔顿巴图尔（Erdenebaatar）（蒙古国乌兰巴托大学）
报告题目：蒙古国高勒毛都2号墓地，1号墓葬群
16:30-16:50

报告人：汪涛博士（英国伦敦大学亚非学院考古学系中国研究中心）
报告题目：博物馆中的考古学
16:50-17:10

报告人：佐川正敏教授（日本东北学院大学文学部）
报告题目：关于6至7世纪东亚佛寺木塔的中心柱础设置方式和舍利奉安方式的对比研究
17:10休会
7月29日（星期四）上午
08:30

《考古中华-中国社会科学院考古研究所建所60周年成果展》开幕式
地点：首都博物馆
（08:20请国内外代表在考古研究所门前乘车前往）
开幕式议程：
09:00开幕式开始
主持人由首博担任
考古所王巍所长致辞（李新伟翻译）
09:15

剪彩仪式：院领导、文物局领导、齐书记、王所长等。
09:20

开幕式结束，来宾参观。
摄像（赵明辉）、照相（张亚斌）、剪彩布置
7月29日（星期四）下午
第一组（中国社会科学院近代史研究所会议室）
主持人：
王巍研究员（中国社会科学院考古研究所）
刘莉教授（澳大利亚拉筹布大学）
14:00-14:20
报告人：库兹缅科博士（S. V. Kuz'minykh）（俄罗斯科学院考古研究所）
报告题目：Shaitanskoye Ozero第二地点：中乌拉尔地区第一批冶金者的礼仪性遗址
14:20-14:40
报告人：刘斌研究员（浙江省文物考古研究所）
报告题目：良渚考古新发现与研究新进展
14:40-15:00
报告人：林留根研究员（南京博物院）
报告题目：张家港东山村遗址与长江下游社会复杂化进程
15:00-15:20
报告人：曹建恩研究员（内蒙古文物考古研究所）
报告题目：内蒙古东南部考古学研究与课题
15:20-15:40
报告人：贾笑冰副研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：辽宁长海县广鹿岛小珠山贝丘遗址发掘收获
15:40-15:50茶歇
15:50-16:10

报告人：贾伟明博士（澳大利亚悉尼大学考古系）
报告题目：实践中学习——中国东北地区环境考古学研究的进展
16:10-16:30
报告人：高星研究员（中国科学院古脊椎与古人类研究所）
报告题目：关于中国地区现代人起源问题的思考
16:30-16:50

报告人：朱泓教授（吉林大学边疆考古研究中心）
报告题目：中国古代居民人类学类型研究的新进展
16:50-17:10

报告人：瓦利教授（Walburga Wiesheu）（墨西哥国立历史人类学院）
报告题目：从比较的角度看瓦哈卡谷地阿尔班山地区的城市化
17:10-17:30

报告人：科瓦列夫教授（Alexey Kovalev）（俄罗斯圣彼得堡大学）
报告题目：公元前3千年纪早期切木尔切克人从法国到阿尔泰的大迁徙
17:30  休会
第二组（中国社会科学院考古研究所八楼会议室）
主持人：
焦南峰研究员（陕西省考古研究院）
李匡悌副研究员（中央研究院历史语言研究所）
14:00-14:20
报告人：龚国强研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：西安唐长安城遗址考古发现与研究
14:20-14:40
报告人：董新林研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：课题与视角-以辽代祖陵陵园为中心
14:40-15:00
报告人：权奎山教授（北京大学文博学院）
报告题目：近年中国陶瓷考古发现与研究
15:00-15:20
报告人：张威研究员（国家博物馆）
报告题目：中国水下考古新进展（2009-2010）
15:20-15:30茶歇
15:30-15:50

报告人：王安国（Jeffrey Riegel）教授（澳大利亚悉尼大学语言文化学院）
报告题目：佛教传入前后的山东
15:50-16:10

报告人：李裕群研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：新疆吐峪沟石窟2010年春季发掘收获
16:10-16:30

报告人：李旻助教授（美国加州大学洛杉矶分校）
报告题目：早期现代世界的中国考古学：以漳州为试点
16:30-16:50

报告人：李匡悌副研究员（中央研究院历史语言研究所）
报告题目：新时代、大转变：二十一世纪考古学的研究与实践——台湾台南科学园区抢救考古的案例
16:50-17:10

报告人：杜金鹏研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：六年征程——中国大遗址保护的新时代
17:10休会
7月30日（星期五）上午
第一组1（中国社会科学院近代史研究所会议室）
主持人：
霍巍教授（四川大学历史文化学院）
唐际根研究员（中国社会科学院考古研究所）
09:00-09:20

报告人：何努研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：陶寺遗址考古早期国家特征的考古探索
09:20-09:40

报告人：许宏研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：二里头的位置：王朝初兴的聚落形态观察
09:40-10:00

报告人：唐际根研究员（中国社会科学院考古研究所）
报告题目：安阳殷墟考古的新发现与新进展
10:00-10:20

报告人：郑同修研究员（山东省文物考古研究所）
报告题目：山东寿光双王城盐业遗址群
10:20-10:30茶歇
10:30-10:50

报告人：宫本一夫教授（日本国立九州大学）
报告题目：中国早期青铜器文化与铜铃
10:50-11:10

报告人：詹姆斯·斯托特曼教授（James Stoltman）（美国威斯康星大学）
报告题目：对殷墟青铜器生产中所使用陶制品的岩相分析
11:10-11:30

报告人：詹姆斯·伯顿教授（James Burton）（美国威斯康星大学）
报告题目：用骨骼同位素分析研究中国商代的人口迁徙
11:30休会
11:40-12:00全体代表大会（中国社会科学院近代史研究所会议室）
白云翔主持，王巍代表本次大会主办方讲话，做会议总结（李新伟翻译）
第一组2（中国社会科学院考古研究所八楼会议室）
主持人：
李峰教授（美国哥伦比亚大学东亚语言和文化系）
荆志淳教授（加拿大英属哥伦比亚大学）
09:00-09:20

报告人：艾莉森·贝兹教授（Alison Betts）（澳大利亚悉尼大学考古系）
报告题目：关于小麦和大麦传入中国的一个假说
09:20-09:40

报告人：迈克尔·布雷克（Michael Blake，加拿大英属哥伦比亚大学人类学系）
报告题目：玉米栽培和传播的考古学研究
09:40-10:00

报告人：大卫·伯克迪洛教授（David Pokotylo，加拿大英属哥伦比亚大学人类学系）
报告题目：商代的石器生产：河南安阳黑河路遗址的案例研究
10:00-10:20

报告人：吕烈丹教授（香港中文大学）
报告题目：石器的统计学分析及相关问题
10:20-10:30茶歇
10:30-10:50

报告人：基斯·威尔森教授（J. Keith Wilson）（亚瑟·M·赛克勒博物馆、弗利尔艺术博物馆）
报告题目：博物馆“发掘”：在科学考古之前收集良渚玉器
10:50-11:10

报告人：邓聪教授（香港中文大学）
报告题目：再论玉器开片技术三部曲
11:10-11:30

报告人：荆志淳教授（加拿大英属哥伦比亚大学）
报告题目：商代玉的使用和社会关系的物质化
11:30休会
11:40-12:00全体代表大会（中国社会科学院近代史研究所会议室）
白云翔主持，王巍代表本次大会主办方作会议总结（李新伟翻译）
The Schedules of the “Archaeology in China and the World: Past, Present and Prospects” International Symposium
July 28-30, 2010

Beijing
Welcome to the “Archaeology in China and the World: Past, Present and Prospects” International Symposium! Hereby we present you some information for your successful participation to the symposium and having a good time in Beijing and the following travels. 

1. The Locations of the Meeting Rooms

We have two meeting rooms for the symposium:

Meeting Room A: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS

Meeting Room B: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (8th Floor)

The Requirements

1. Please wear your chest placard to attend the meeting.

2. Please enter the meeting room 10 minutes in advance, and shut down your cell phone or switch it to silent mode.

3. The lectures are arranged into the following panels (roughly by the periods whose lectures are related to; the participants who do not have lectures to deliver may attend any panel):

Panel One: Prehistoric to Bronze Ages (Including Comprehensive Subjects)
Jessica Rawson; Zhao Zhijun; E. N. Chernykh; Yuan Jing; Wang Youping; Michael Richards; Zhu Hong; Camilla Speller; Alison Betts; Fu Xianguo; Chung Trinh Nang; Timothy Murray; Li Feng; Gao Xing; Liu Bin; Lin Liugen; Cao Jian'en; Jia Xiaobing; Tracey L-D Lü; Weiming Jia; Tang Chung; Yang Dongya; Jing Zhichun; A. A. Kovalev; He Nu; Xu Hong; Tang Jigen; Zheng Tongxiu; Miyamoto Kazuo; James Stoltman; James Burton; J. Keith Wilson; David Pokotylo; Brian Chisholm; Michael Blake; Walburga Wiesheu; S. V. Kuz'minykh

Panel Two: After the Bronze Age

Tanabe Ikuo; Tsang Chen-hua; Sin Yong-min; Jiao Nanfeng; Qian Guoxiang; Zhu Yanshi; Wei Cuncheng; Huo Wei; D. Erdenebaatar; Li Yuqun; Li Min; Gong Guoqiang; Dong Xinlin; Quan Kuishan; Zhang Wei; Jeffrey Riegel; Wang Tao; Li Kuang-ti

2. Security Reminder

Please pay attention to your personal security and take care of your belongings. Please contact with the front desk of the hotel if you need room service.

3. Symposium Staff

Cong Dexin: (010)-65236025 (O); 13911010896 (Cell Phone)

Bai Xuesong: (010)-65230830 (O); 13661048971 (Cell Phone)

Huang Shan: (010)-65238109 (O); 13810000575 (Cell Phone)

4. The Dining
	Date
	Time
	Type
	Location

	Jul 27 (Tue)
	17:30
	Welcome Dinner
	Banquet Hall, Prime Hotel (2nd Floor, by Chest Placard)

	Jul 28 (Wed)
	12:00
	Buffet
	Buffet Hall, Prime Hotel (1st Floor, by Chest Placard)

	
	17:30
	Buffet
	Buffet Hall, Prime Hotel (1st Floor, by Chest Placard)

	Jul 29 (Thu)
	12:00
	Buffet
	Buffet Hall, Prime Hotel (1st Floor, by Chest Placard)

	
	17:30
	Buffet
	Buffet Hall, Prime Hotel (1st Floor, by Chest Placard)

	Jul 30 (Fri)
	12:00
	Farewell Dinner
	Banquet Hall, Prime Hotel (2nd Floor, by Chest Placard)


5. The Agenda

	Date
	Time
	Affairs
	Location

	Jul 27 (Tue)
	Whole Day
	Registration
	Lobby, Wangfujing Guesthouse of CASS (She Ke Bo Yuan Hotel)

	Jul 28 (Wed)
	08:30-09:00
	Symposium Opening Ceremony
	The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

	
	09:10-11:40
	Lectures
	

	
	11:40-12:00
	Group Photograph
	In front of the Institute of Modern History, CASS

	
	14:00-17:30
	Panel Meetings
	Panel One: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

	
	
	
	Panel Two: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)

	Jul 29 (Thu)
	08:20-09:00
	Go to Capital Museum
	Capital Museum

	
	09:00-09:20
	Exhibition Opening Ceremony
	

	
	09:20-10:50
	Visit the Exhibition
	

	
	10:50-11:30
	Go back to Prime Hotel
	

	
	14:00-17:30
	Panel Meetings
	Panel One: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

	
	
	
	Panel Two: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)

	Jul 30 (Fri)
	09:00-11:30
	Panel Meetings
	Panel One A: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

	
	
	
	Panel One B: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)

	
	11:40-12:00
	Plenary Meeting
	The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

	Jul 31 (Sat) - Aug 1 (Sun)
	Whole Days
	Travels
	Line A: Visiting Anyang and Luoyang

	
	
	
	Line B: Visiting Hohhot and Nearby Area, Inner Mongolia


Jul 28 (Wed) Morning

Opening Ceremony (08:30-09:00)
Greeting Speech by Dr. Wang Wei, the Director of the Institute of Archaeology, CASS (English Interpreter: Dr. Li Xinwei)
Chair: Dr. Chen Xingcan (Deputy Director of the Institute of Archaeology, CASS)
Location: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)
Plenary Session (30 Minutes Each)
09: 10-09:40
Lecturer: Professor Ikuo Tanabe (Director General, Nara National Research Institute for Cultural Properties, Japan)
Lecture Title: Reconstruction of the Former Imperial Audience Hall, the Nara Palace Site, Japan

09:40-10:10
Lecturer: Dr. Zhao Zhijun (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: New Data and Issues for the Study of the Origins of Agriculture in China

10:10-10:40

Lecturer: Professor Jessica Rawson (Merton College, Oxford University, UK)

Lecture Title: The Role of Miniature Vessels in the Tombs of the Rui, Jin and Guo States (c. 900-650 BC)

10:40-11:10
Lecturer: Professor Tsang Cheng-hwa (Research Fellow, Institute of History and Philology, Taiwan)
Lecture Title: Retrospect and Prospect of Southeast Asian Archaeology

11:10-11:40
Lecturer: Professor Evgeny Nikolaevich Chernykh (Institute of Archaeology, Russian Academy of Sciences)

Lecture Title: The Eurasian Steppe Belt: A Bridge between the West and the East

Jul 28 (Wed) Afternoon
Panel One: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

Chairs: Dr. Zhao Zhijun (Institute of Archaeology, CASS)

Professor Alexey A. Kovalev (Institute of Social Researches of St.-Petersburg State University, Russia)

14:00-14:20
Lecturer: Prof. Chung Trinh Nang (Vietnam Institute of Archaeology)

Lecture Title: Relationship between Hoa Binh-Bac Son Cultures and early Neolithic Culture of Southern China

14:20-14:40

Lecturer: Fu Xianguo (Institute of Archaeology, CASS)

Lecture Title: The Cultures and Subsistence Types of Early Neolithic Age in Guangxi

14:40-15:00

Lecturer: Professor Wang Youping (School of Archaeology and Museology, Peking University)

Lecture Title: The Discovery and Preliminary Understanding of Lijiagou Site in Xinmi City

15:00-15:20

Lecturer: Professor Michael Richards (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

Lecture Title: Isotopic Studies of Diet in Paleolithic and Neolithic China

15:20-15:40

Lecturer: Professor Brian Chisholm (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

Lecture Title: Isotopes and Paleo-diet at Anyang, China

15:40-15:50 Tea Break

15:50-16:10

Lecturer: Yuan Jing (Institute of Archaeology, CASS)

Lecture Title: Zooarchaeological Study on the Domestic Animals in Ancient China

16:10-16:30

Lecturer: Dr. Yang Dongya (Ancient DNA Laboratory, Department of Archaeology, Simon Fraser University, Canada)
Lecture Title: Integrating Ancient DNA and Archaeology

16:30-16:50

Lecturer: Dr. Camilla F. Speller (Ancient DNA Laboratory, Department of Archaeology, Simon Fraser University, Canada)

Lecture Title: Ancient DNA Investigations of Animal Domestication: a Case Study from North America with Implications for Chinese Archaeology

16:50-17:10

Lecturer: Professor Timothy Murray (Archaeology Program, School of Historical and European Studies, La Trobe University, Australia)

Lecture Title: Chinese Archaeology at La Trobe University: Past, Present and Future

17:10-17:30

Lecturer: Professor Li Feng (Department of East Asian Languages and Cultures, Columbia University, USA)
Lecture Title: The Practice of Systematic Surface Sampling in Guicheng Archaeology

17:30 

End of the Session
Panel Two: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)
Chairs: 
Professor Bai Yunxiang (Institute of Archaeology, CASS)
Dr. Wang Tao (Department of Art and Archaeology, School of Oriental and African Studies, University of London, UK)
14:00-14:20
Lecturer: Professor Shin Yong Min (Foundation of East Asia Cultural Properties Institute of Korea)
Lecture Title: Status and Problems of Korea-China Cultural Exchange in Archeology

14:20-14:40
Lecturer: Jiao Nanfeng (Research Fellow, Shaanxi Provincial Institute of Archaeology)
Lecture Title: The New Achievements of the Large Site Archaeology in the Imperial Mausoleums of the Western Han Dynasty

14:40-15:00

Lecturer: Qian Guoxiang (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: The Status Quo of the Archaeological Fieldwork in the Site of Han-Wei Luoyang City

15:00-15:20

Lecturer: Zhu Yanshi (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: The Retrospect, Introspect and Prospect of the Ye City Archaeology

15:20-15:30 Tea Break
15:30-15:50

Lecturer: Professor Wei Cuncheng (Research Center for Chinese Frontier Archaeology, Jilin University)
Lecture Title: The Main Discoveries and Researches on Gaogouli and Bohai Archaeology

15:50-16:10

Lecturer: Professor Huo Wei (College of History and Culture, Sichuan University)
Lecture Title: The Tibetan Archaeology and Ancient Civilizations in Tibet

16:10-16:30
Lecturer: Professor D. Erdenebaatar (Ulaanbaatar State University, Mongolia)
Lecture Title: Cemetery Gol Mod-2, Tomb 1 Complex, in Mongolia
16:30-16:50

Lecturer: Dr. Wang Tao (Department of Art and Archaeology, School of Oriental and African Studies, University of London, UK)
Lecture Title: ‘Archaeology’ in Museums

16:50 
End of the Session

Jul 29 (Thu) Morning
08:30 Start to attend the Opening Ceremony of “Archaeological China: Achievements Exhibition for the 60th Anniversary of the Institute of Archaeology of Chinese Academy of Social Sciences”
Location: Capital Museum (Please Wait for the Vehicle in front of the Institute of Archaeology at 08:20)
The Agenda of the Opening Ceremony: 
09:00 The Ceremony Begins (MC is from the Capital Museum)
Director Wang Wei makes speech (Interpreter: Dr. Li Xinwei)

09:15

Ribbon-cutting Ceremony
09:20

The visiting starts
Jul 29 (Thu) Afternoon

Panel One: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

Chairs: Dr. Wang Wei (Institute of Archaeology, CASS)
Dr. Liu Li (La Trobe University, Australia) 
14:00-14:20
Lecturer: Dr. S. V. Kuz'minykh (Institute of Archaeology, Russian Academy of Sciences)

Lecture Title: Shaitanskoye Ozero II: The Ritual Sites of the First Metallurgists of Middle Urals

14:20-14:40
Lecturer: Liu Bin (Research Fellow, Zhejiang Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology) 

Lecture Title: The New Archaeological Discoveries and Research Developments of Liangzhu Culture

14:40-15:00

Lecturer: Lin Liugen (Research Fellow, Nanjing Museum)
Lecture Title: The Dongshan Village Site and the Social Complexity Progress in the Lower Reaches of Yangtze River

15:00-15:20

Lecturer: Cao Jian'en (Deputy Director of Inner Mongolian Institute of Cultural Relics and Archaeology)
Lecture Title: The Research Issues on the Archaeology of Southeastern Inner Mongolia

15:20-15:40

Lecturer: Jia Xiaobing (Associate Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)

Lecture Title: New Achievements of the Excavation to the Shell Midden Site at Xiaozhushan Hill on Guanglu Island, Changhai County, Liaoning Province

15:40-15:50 Tea Break

15:50-16:10

Lecturer: Dr. Peter Weiming Jia (Department of Archaeology, the University of Sydney, Australia)

Lecture Title: Learning in Practice: the Progress of Environmental Archaeology in Northeast China

16:10-16:30

Lecturer: Gao Xing (Research Fellow, Institute of Vertebrate Paleontology and Paleoanthropology; Academia Sinica)

Lecture Title: On the Origin of Modern Human Beings in China

16:30-16:50

Lecturer: Professor Zhu Hong (Research Center for Chinese Frontier Archaeology, Jilin University)

Lecture Title: The New Developments of the Typological Researches on the Anthropology of Ancient Residents in China

16:50-17:10

Lecturer: Professor Walburga Wiesheu (National School of Anthropology and History, Mexico)

Lecture Title: Urbanization at Monte Albán, Valley of Oaxaca, in a Comparative Perspective

17:10-17:30

Lecturer: Professor Alexey A. Kovalev (Institute of Social Researches of St.-Petersburg State University, Russia)

Lecture Title: The Great Migration of Chemurchek People from France to Altai in Early 3rd Millennium BC

17:30
End of the Session
Panel Two: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)
Chairs: 
Professor Jiao Nanfeng (Research Fellow, Shaanxi Provincial Institute of Archaeology)
Dr. Li Kuang-ti (Institute of History and Philology, Academia Sinica)
14:00-14:20
Lecturer: Gong Guoqiang (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: The Archaeological Discovery and Research of Tang Chang'an City Site in Xi'an

14:20-14:40
Lecturer: Dong Xinlin (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: Topic and Perspective: on the Excavation on the Liao Zuling
14:40-15:00
Lecturer: Professor Quan Kuishan (School of Archaeology and Museology, Peking University)

Lecture Title: The Discoveries and Researches on Chinese Ceramic Archaeology
15:00-15:20
Lecturer: Zhang Wei (Research Fellow, National Museum of China)
Lecture Title: The New Discoveries of Underwater Archaeology of China (2009-2010)

15:20-15:30 Tea Break
15:30-15:50

Lecturer: Professor Jeffrey Riegel (School of Languages and Cultures, the University of Sydney, Australia)
Lecture Title: Shandong Before (and After) Buddhism

15:50-16:10
Lecturer: Li Yuqun (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS) 

Lecture Title: The New Results of the Excavation to Tuyu Valley Grottoes in Spring 2010
16:10-16:30

Lecturer: Li Min (Assistant Professor, UCLA, USA)
Lecture Title: Archaeology of China for the Early Modern World: Perspectives from Zhangzhou

16:30-16:50

Lecturer: Li Kuang-ti (Institute of History and Philology, Taiwan) 

Lecture Title: Great Era and Significant Change: Archaeological Study and Practice in the 21st Century

16:50-17:10
Lecturer: Du Jinpeng (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: A Six-year Journey: the New Era of the Large Site Preservation in China
17:10

End of the Session
Jul 30 (Fri) Morning 

Panel One A: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

Chairs: 
Professor Huo Wei (College of History and Culture, Sichuan University)
Dr. Tang Jigen (Institute of Archaeology, CASS)
09:00-09:20

Lecturer: He Nu (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: The Archaeological Exploration to the Features of the Early State at Taosi Site

09:20-09:40

Lecturer: Xu Hong (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: Erlitou's Position: the Observation to the Settlement Pattern at the Beginning of Dynastic Era

09:40-10:00

Lecturer: Tang Jigen (Research Fellow, Institute of Archaeology, CASS)
Lecture Title: What's New at Yinxu: Updated Anyang Archaeology, China

10:00-10:20

Lecturer: Zheng Tongxiu (Research Fellow, Shandong Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology)
Lecture Title: The Salt Industry Remains at Shuangwangcheng, Shouguang City, Shandong

10:20-10:30 Tea Break
10:30-10:50

Lecturer: Professor Kazuo Miyamoto (Archaeology Department, Kyushu University, Japan)
Lecture Title: Early Bronze Cultures and Bronze Bells in China

10:50-11:10

Lecturer: Professor James B. Stoltman (University of Wisconsin, USA)

Lecture Title: Petrographic Analyses of Ceramics Used in the Production of Shang Bronzes at Yinxu

11:10-11:30

Lecturer: Professor James Burton (University of Wisconsin, USA)

Lecture Title: The Isotopic Analysis of Skeletal Remains to Study Mobility in Shang China

11:30
End of the Session

11:40-12:00
Plenary Meeting

Location: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)
Chair: Professor Bai Yunxiang (Institute of Archaeology, CASS)
Conclusion Speech by Dr. Wang Wei (English Interpreter: Dr. Li Xinwei)
Jul 30 (Fri) Morning
Panel One B: The Auditorium of the Institute of Archaeology CASS (Meeting Room B)

Chairs: 

Professor Li Feng (Department of East Asian Languages and Cultures, Columbia University, USA)

Professor Zhichun Jing (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

09:00-09:20

Lecturer: Professor Alison Betts (University of Sydney, Australia) 

Lecture Title: A Hypothesis for the Introduction of Wheat and Barley into China

09:20-09:40

Lecturer: Dr. Michael Blake (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

Lecture Title: The Archaeology of Maize's Domestication and Spread

09:40-10:00

Lecturer: Professor David Pokotylo (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

Lecture Title: Shang Dynasty Lithic Industries: A Case Study from the Heihelu Site, Anyang

10:00-10:20

Lecturer: Tracey L-D Lü (Anthropology Department, the Chinese University of Hong Kong)

Lecture Title: Statistic Analysis of Stone Tools and Related Issues

10:20-10:30 Tea Break

10:30-10:50

Lecturer: Professor J. Keith Wilson (Associate Director of the Arthur M. Sackler Gallery and Curator of Ancient Chinese Art, Freer Gallery of Art and Arthur M. Sackler Gallery, USA)

Lecture Title: Museum “Excavations”: Collecting Liangzhu Jades before Scientific Archaeology

10:50-11:10

Lecturer: Professor Tang Chung (Chinese University of Hong Kong)
Lecture Title: The Trilogy of Jade Slicing Technique

11:10-11:30

Lecturer: Professor Zhichun Jing (Department of Anthropology, University of British Columbia, Canada)

Lecture Title: Jade Use and the Materialization of Social Relations in Shang Dynasty

11:30

End of the Session

11:40-12:00

Plenary Meeting

Location: The Auditorium of the Institute of Modern History, CASS (Meeting Room A)

Chair: Professor Bai Yunxiang (Institute of Archaeology, CASS)
Conclusion Speech by Dr. Wang Wei (English Interpreter: Dr. Li Xinwei)
10
11

